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Redak  Pernill

Orienteringer 

Orientering om igangsættelse af lokalplan for område ved 
Sydhavnsgade. TMU-notat lagt på TMU-portalen den 30. maj 2018. 
 
Beslutninger  

Teknik- og Miljøudvalget den 29. oktober 2018, ’Startredegørelse for 
lokalplan "Sydhavnsgade" med kommuneplantillæg, Kongens 
Enghave’ 
 
Teknik- og Miljøudvalget vedtog, at Teknik- og Miljøforvaltningen 
skal udarbejde forslag til lokalplan på baggrund af startredegørelsens 
intentioner og anbefalinger. 
  
For stemte: A, B, F, I, O, Ø og Å.  
Imod stemte: C.  
 
Alternativet, Dansk Folkeparti, Enhedslisten, Radikale Venstre, 
Socialdemokratiet og Socialistisk Folkeparti afgav følgende 
protokolbemærkning:  
”Partierne ønsker en lokalplan der indeholder 25% almene 

ungdomsboliger.”  
 
Alternativet, Dansk Folkeparti, Enhedslisten, Radikale Venstre, 
Socialdemokratiet og Socialistisk Folkeparti afgav følgende 
protokolbemærkning:  
”Partierne ønsker at der arbejdes med blandede højder så den høje 
del af byggeriet vender hen mod Sydhavnsgade, og de lavere 

bygninger vender hen mod karreer i det gamle Sydhavn.”  
 
Alternativet, Dansk Folkeparti, Enhedslisten, Radikale Venstre, 
Socialdemokratiet og Socialistisk Folkeparti afgav følgende 
protokolbemærkning:  
”Partierne ønsker at der arbejdes med at bevare kulturmiljøet 

omkring de gamle industribygninger uden at konservere.”  
 
Alternativet, Dansk Folkeparti, Det Konservative Folkeparti, 
Enhedslisten, Radikale Venstre, og Socialistisk Folkeparti afgav 
følgende protokolbemærkning:  
”Partierne ønsker cykel/gangforbindelser gennem byggeriet – særligt 

imod Aalborg universitet, samt sikre passager over Sydhavnsgade.”  
 
Det Konservative Folkeparti afgav følgende protokolbemærkning:  
”Vi ønsker ikke at tillade boliger ud imod den meget støjplagede 
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Sydhavnsgade. Vi er også betænkelige ved, at der er lagt op til at 

udskifte træerne.” 
 
Økonomiudvalget den 13. november 2018, ’Startredegørelse for 
lokalplan "Sydhavnsgade" med kommuneplantillæg, Kongens 

Enghave’ 
Økonomiudvalget vedtog, at Økonomiforvaltningen skal udarbejde 
kommuneplantillæg på baggrund af startredegørelsens intentioner og 
anbefalinger. 
 
For stemte:  A, Ø, Å, B, F og O. 
Imod stemte: C. 
Undlod at stemme: V. 
  
Socialdemokratiet, Enhedslisten, Alternativet, SF og Dansk Folkeparti 
afgav følgende protokolbemærkning: 
”Partierne ønsker en lokalplan der indeholder 25% almene ungdoms-

, familie- eller ældreboliger.” 

  
Alternativet afgav følgende protokolbemærkning: 
”Alternativet ønsker øget fokus på fritids- og idrætsfaciliteter i nye 

byggesager.” 

  

SF afgav følgende protokolbemærkning: 
“Da der er lægemangel i København og særligt udfordringer i de nye 
byområder, er det vigtigt, at man i det videre arbejde med 

lokalplansprocessen sikrer, at der er mulighed for at indrette egnede 

lokaler til nedsættelse af lægepraksis i området.” 

  
Socialdemokratiet, Enhedslisten, Alternativet, Enhedslisten, Radikale 
Venstre og SF videreførte deres protokolbemærkning fra Teknik- og 
Miljøudvalgets møde den 29. oktober 2018: 
”Partierne ønsker at der arbejdes med blandede højder så den høje 

del af byggeriet vender hen mod Sydhavnsgade, og de lavere 

bygninger vender hen mod karreer i det gamle Sydhavn.” 

  
Socialdemokratiet, Enhedslisten, Radikale Venstre Alternativet og SF 
videreførte deres protokolbemærkning fra Teknik- og Miljøudvalgets 
møde den 29. oktober 2018: 
”Partierne ønsker, at der arbejdes med at bevare kulturmiljøet 
omkring de gamle industribygninger uden at konservere.” 

  
Enhedslisten, Radikale Venstre, Alternativet, SF, Det Konservative 
Folkeparti og Dansk Folkeparti videreførte deres protokolbemærkning 
fra Teknik- og Miljøudvalgets møde den 29. oktober 2018: 
”Partierne ønsker cykel/gangforbindelser gennem byggeriet – særligt 

imod Aalborg universitet, samt sikre passager over Sydhavnsgade.” 
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Det Konservative Folkeparti videreførte deres protokolbemærkning 
fra Teknik- og Miljøudvalgets møde den 29. oktober 2018: 
”Vi ønsker ikke at tillade boliger ud imod den meget støjplagede 
Sydhavnsgade. Vi er også betænkelige ved, at der er lagt op til at 

udskifte træerne.” 

 
 


